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Ara fa aproximadament dos anys
que es conformava a la ciutat
l’arc plenari més fragmentat de
la seva història. Amb vuit forces
polítiques –que van quedar en set
després de l’entrada al govern
municipal dels dos exregidors de
la marca Guanyem–, l’oposició a
l’omnipotent PSC riberenc veia
amb esperança com s’obrien
quatre anys on els acords i el dià-
leg podrien posar fi a l’històric ro-
dillo socialista. 

De fet, l’oposició en bloc va tri-
gar pocs mesos a presentar una
moció conjunta, i ho va fer sobre
una qüestió molt simbòlica: re-
clamar la reformulació dels mit-
jans de comunicació municipals
després del tancament de la ràdio
i la televisió locals decretat pel con-
sistori l’any 2011. Tot i que va ti-
rar endavant, el tema segueix en
stand by a l’espera que el govern
municipal mogui fitxa. 

Malgrat aquest primer intent,
i gràcies en gran part a l’acord
amb els dos exregidors de Guan-
yem per entrar al govern i conso-
lidar així la majoria –que no ab-
soluta– socialista al Ple, el govern
de Núria Marín no ha patit en ex-
cés durant aquests dos primers
anys, caracteritzats per la polè-
mica del Pla de la Gran Via o el so-
terrament de les vies –dos serials
que sembla que s’estan desenca-
llant– i per una certa crispació del
debat polític, sobretot a les ses-
sions del Ple. Línia l’H posa el ter-
mòmetre a la ciutat i repassa
aquests dos anys amb els repre-
sentants polítics.

PSC: “L’H TÉ UN PROJECTE CLAR”
En declaracions a aquesta pu-
blicació, l’alcaldessa Núria Marín
valora de forma “positiva” la tas-

ca del seu govern fins a l’equador
del mandat. Un balanç, diu, que
té “molt a veure amb el fet que la
ciutat té un projecte potent i clar
de desenvolupament”. Marín ex-
plica que noves empreses s’han
instal·lat a la ciutat, que hi ha bai-
xat l’atur i que l’Hospitalet s’ha
consolidat com a “ciutat emer-
gent de l’àrea metropolitana”.
En aquesta línia, reivindica pro-
jectes com el Districte Cultural,
l’arribada del Cirque du Soleil o
el Pla de la Gran Via, entre altres. 

A més, l’alcaldessa destaca
“l’aposta per la igualtat d’opor-
tunitats i la cohesió social” que ha
fet el seu govern i l’intent de
“mantenir el diàleg obert i la mà
estesa a la resta de partits”. 

Cs: GOVERN “A COP DE TITULAR”
El principal partit de l’oposició,
Ciutadans, respon al govern mu-
nicipal que “pot comptar amb ell”
per tractar temes que interessin
els veïns, assegura el seu porta-
veu, Miguel García. 

Tanmateix, el líder taronja
considera que el govern munici-
pal “només es preocupa per man-
tenir la cadira” i que practica una

política de “postureo” que fun-
ciona a base de “cops de titular”. 

García lamenta que els grans
projectes de ciutat –com ara el
Pla de la Gran Via– s’emporten
tota la inversió, mentre que els
barris “estan abandonats i s’es-
tan degradant”. “Cal invertir-
hi”, sosté. Pel que fa als grans
projectes, com és també l’arri-
bada del Cirque du Soleil, avan-
ça que la seva formació s’està
plantejant portar-la als tribu-
nals, ja que considera que “s’es-
tà jugant amb els diners de tots
els hospitalencs”, indicant que les
obres d’adequació del solar de
Bellvitge on s’hi instal·larà la
companyia canadenca costaran
1,2 milions.

CANVIEM: SUSPENS A MARÍN
ICV-EUiA i Pirates, que formen
Canviem, suspenen “amb nota
baixa” l’acció de govern de Ma-
rín, en paraules de la portaveu de
la formació, Ana González, que
lamenta la “poca voluntat de
consens” dels socialistes. “Enca-
ra no han assumit que han per-
dut la majoria”, etziba González. 

La portaveu considera que “la

ciutat està estancada”, que hi ha
“falta d’idees” i que, en la línia del
que diu Cs, el PSC “governa a cop
de titular”. Per tot plegat, Gon-
zález proposa “repensar la ciutat”,
implementar una “moratòria ur-
banística” per evitar que es cons-
trueixi en les “poques zones lliu-
res” que queden a una ciutat
“densament poblada” i tenir més
cura dels barris del nord. 

ERC: ‘NO’ A UN MODEL “ESGOTAT”
Per la seva banda, ERC apunta a
la pèrdua de suports “cada cop
més pronunciada” del PSC a
L’H, segons el portaveu republi-
cà, Antoni Garcia, que sosté que
els socialistes “intenten perpetuar
un model de ciutat esgotat”. 

Garcia recorda que “s’ha aca-
bat el temps de les majories ab-
solutes” i coincideix amb la res-
ta de partits que el PSC ha de
buscar “consens” al Ple. Un Ple,
recorda Garcia, que és “el màxim
òrgan de govern de la ciutat” i no
“el moment de glòria” dels par-
tits, tal com va assegurar Marín
el mes passat en una trobada
amb aquesta publicació. 

Garcia, però, insta a “dotar de

contingut” les sessions i defuig
dels debats encesos assegurant
que duen a terme una “oposició
constructiva i responsable”, pre-
sentant propostes “per millorar
la qualitat de vida dels veïns”. En
aquest sentit, veu prioritari as-
solir un model econòmic “di-
versificat” i impulsar “l’ocupació
de qualitat”. 

CUP: “EXPERTS EN INCOMPLIR”
El portaveu de la CUP, Khristian
Giménez, coincideix a dir que els
socialistes “segueixen amb el
mateix model urbanístic mal-
grat la crisi”. També posa èmfa-
si en el fet que el govern de Ma-
rín funciona “a cop de titular” so-
bre qüestions que després no
porta a terme. “Són experts en in-
compliments”, lamenta. 

Giménez, tanmateix, reco-
neix que al govern “no li cal dià-
leg” perquè, per culpa de la llei,
gestiona la ciutat mitjançant la
Junta de Govern, atorgant un pa-
per de “pura façana” al Ple, mal-
grat celebrar que és un lloc “que
comunicativament no controlen
els socialistes”, en el qual han sor-
git “veus discordants”.

Dos anys intensos
» Línia l’H posa el termòmetre a la ciutat a l’equador del mandat i fa balanç amb partits, veïns i entitats

» L’oposició denuncia “manca de diàleg” d’un PSC del qual critiquen que “governa a cop de titular”

La legislatura arriba a l’equador i la ciutat afronta dos anys durant els quals es resoldran projectes importants. Fotos: Línia

Francisco J. Rodríguez
L’HOSPITALET

BALANÇ4Qui també ha volgut
valorar l’actuació municipal du-
rant els dos primers anys de la le-
gislatura han estat els veïns. Des
de la Federació d’Associacions de
Veïns afirmen que han suposat
“més del mateix”, en paraules del
seu president, Manuel Piñar. 

La federació considera que la
ciutat pateix encara els efectes de
la crisi econòmica i una manca
d’equipaments en alguns barris,
sobretot pel que fa a escoles bres-
sol i residències. Malgrat que no
són temes de competència mu-
nicipal, Piñar creu que l’Ajunta-

ment “s’hauria de mullar més”.
Una altra de les qüestions que
preocupa els veïns és l’etern
tema de la neteja. “Sembla una
batalla perduda”, es lamenta Pi-
ñar, que lamenta que “la inver-
sió que s’ha fet en la contracta del
servei no es nota a la ciutat”. 

Per tot plegat, la federació de
veïns posa una nota al govern
“una mica per sota del 5”. A més,
Piñar fa un apunt sobre la frag-
mentació política, apuntant que
“ara el govern del PSC, en no es-
tar en majoria, ha de buscar
acords”, i criticant la “crispació in-

útil” als plens, la qual “no porta en-
lloc” i ofereix una “imatge pobra”. 

Qui encara s’ha mostrat més
crític ha estat el Centre d’Estu-
dis, una entitat “molt preocu-
pada pel futur de l’Hospita-
let”. En aquest sentit, indica que
“el conjunt de la ciutat està
patint molt la crisi”, en especial
els “barris del nord”, i alerta del
“perill latent de trencament de
la convivència”.  També es mos-
tren “inquiets” amb l’impacte
del PDU de la Gran Via però sa-
tisfets amb la feina que es fa en
l’àmbit de les escoles.

Què en pensen els veïns i entitats?
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Actualitat a la xarxa

#FrançaVotaEuropa #MareSuperiora

@Ignasiara: MINICRÒNICA: Macron dóna
esperança/ França i Europa somriuen/ Le
Pen segueix fent por/ i el Brexit segueix
fent pena.

@OlorizJoan: La República Catalana no
només ens allunyarà del règim borbònic,
també de l'autonomisme del peix al cove.
Ni Rei ni Mare Superiora!

#MaiCaminareuSols

@ForcadellCarme: Moltes gràcies a tots
els que ens heu acompanyat fins al TSJC.
Ni intimidacions ni amenaces ens faran
recular en la defensa de democràcia.

Un diari plural

per Xavier Flores, president de la coral Els Matiners 

4Els Matiners complim 45 anys

Enguany la nostra coral està de
celebració. Fa 45 anys que vam
emprendre aquest llarg viatge
musical a la ciutat de l'Hospi-
talet de Llobregat. Un viatge
que ha arribat al cor dels cen-
tenars de cantaires que han pu-
jat al nostre tren atrets per la
passió per la música de les
nostres directores i directors,
que no només han format can-
taires, sinó que han aconsegu-
it que perdéssim les pors, fós-
sim millors persones i esti-
méssim la música. I si tot això
ja us sembla prou, encara n’hi
ha més: ens han fet recórrer
mitja Europa! Hem viatjat  per
altres països i per tota la geo-
grafia catalana cantant i fent
intercanvis amb altres corals. 

Són tantes les experièn-
cies que hem viscut en aquest
llarg viatge musical i de ben
segur tantes les experiències
que els queden per viure en-
cara als nostres cantaires...
El tren no s'atura. Uns hi pu-
gen, altres en baixen, però
tots guarden el record en una
caixa forta dins del seu cor.

Estem segurs que tots els

Matiners recordaran sempre la
coral gràcies a la Roser Batallé,
la Carme Batallé, la Mariona
Estivill i la Conxita Jané. Elles
van començar el viatge i van
contagiar l'esperit Matiner a
grans directores i directors que
han passat per la nostra coral,
com la Montse Lluveras, An-
toni Grima, Núria Grima, Nú-
ria Balsells, Francesc Tena,
Xavier Abad, Núria Agramunt,
Anna Caire, Teresa Falgueras,
Marta Fernández, Núria Llu-
veras, Josefina Martín, Ra-
mon Mata, Rosa Molina, Isabel
Piera, Cecília Ripoll, Àlex Ro-
bles, Cecília Rocosa, Oleguer
Rocosa, Inma Solé, Mònica
Vinyals, Sílvia Bernaus, Anna
Subirana, Aida Urgell, Jordi
Segarra i de ben segur que ens
deixem algun nom, ja que, en
45 anys d’història, és difícil
tenir documentació de tots els
directors. Us demanem perdó
i us encoratgem a visitar-nos
per poder registrar-ho i per
conèixer els nostres Matiners.

La coral no hauria estat el
mateix sense ells però tampoc
ho seria sense les quatre grans

directores que tenim avui.
Elles van pujar al tren plenes
d'il·lusió i han fet que el tren
tingui més força i agafi més ve-
locitat que mai. Els nostres
fills gaudeixen de la música,
estimen la música i aprenen a
ser millors persones al seu
costat. Gràcies Mònica Peig,
Berta Carreras, Anna Ferrer i
Rodica Murzac. Gràcies al vos-
tre esperit i la vostra passió
avui podem celebrar el nostre
45è aniversari i podem gaudir
de les veus angelicals dels nos-
tres menuts. Les nostres filles
i els nostres fills us duran al
seu cor tota la vida. 

De ben segur que aquesta
només serà una petita part de
la història. El cant coral a
l'Hospitalet ha de perdurar i
amb ell la nostra estimada co-
ral Els Matiners. Han estat
tants els esforços de les im-
pulsores de la coral, de les di-
rectores i dels pares i mares,
que no podem deixar que el
nostre gall deixi de cantar. 

Gràcies, mil gràcies since-
res a tots i totes, per mantenir
aquest tren en marxa.

per Antoni Garcia, portaveu d’ERC L’H

La crisi econòmica ha preca-
ritzat les condicions laborals
dels treballadors i també ha
afectat greument el teixit em-
presarial i productiu, les petites
i mitjanes empreses, autònoms
i petit comerç.

Des de l'Ajuntament es pot
fer molt i es pot fer més. Des
d'ERC creiem que cal promou-
re una contractació pública res-
ponsable, transparent i que evi-
ti la precarització directa o in-
directa. Per això hem impulsat
la inclusió de clàusules socials en
la contractació municipal.

Però encara es pot fer més
per impulsar el teixit productiu
i donar suport a la petita i mit-
jana empresa, autèntic motor
productiu i generador d'ocu-
pació a la ciutat. Per exemple,
en àmbits com el de la morosi-
tat, causant aproximadament
d'un terç dels tancaments de Pi-
mes des de l'inici de la crisi. 

Malgrat que el període mit-
jà de pagament de l'Ajuntament
es troba per sota del termini
màxim legal de 30 dies, l'accés
de grans empreses a les con-
tractacions públiques compor-
ta l'existència de subcontrac-
tacions i fa que s'allarguin molt
més els terminis de pagament
reals a les Pimes.

Cal consolidar les Pimes
com a motor econòmic i per
això ERC hem proposat que
les Pimes tinguin un percen-
tatge garantit de la contracta-
ció pública i s'adoptin mesures
per garantir que es compleixen
de manera efectiva els termi-
nis de pagament legals en to-
tes les contractacions i sub-
contractacions relacionades
amb l'Ajuntament.

Des d'ERC seguirem treba-
llant per un Hospitalet que
aposti de veritat per la petita i
mitjana empresa de la ciutat.

Un diari participatiu

4Apostem per les Pimes
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SOLIDARITAT4A Catalunya
hi ha un centenar d’infants d’entre
0 i 6 anys que viuen en centres de
protecció. Són nens i nenes que du-
rant un temps no poden estar amb
la seva família biològica perquè no
se’n pot fer càrrec i necessiten una
família acollidora que els ofereixi
l’entorn d’atenció, dedicació, esti-
mació i tendresa que necessiten. 

És en aquest sentit que el De-
partament de Treball, Afers So-
cials i Famílies ha dissenyat un pla
estratègic per aconseguir més fa-
mílies d’acollida. Aquest pla conté
mesures de suport econòmic, tèc-
nic i administratiu per a les famílies
acollidores i una campanya inten-
siva i sectorialitzada de promoció
de l’acolliment i de cerca de famí-
lies. L’objectiu és garantir el dret
dels infants a viure en família acon-
seguint que cap nen o nena de 0
a 6 anys visqui en un centre d’a-
collida o residencial. 

Qui són aquests nens i nenes?
Els infants que esperen una família
d’acollida són infants que, per di-
ferents motius, no poden estar
amb la seva família durant un
temps. És llavors quan la Direcció
General d’Atenció a la Infància i l’A-

dolescència (DGAIA) se’n fa càrrec
i n’assumeix la tutela fins que la fa-
mília biològica de l’infant resol els
problemes que li impedeixen ocu-
par-se’n. Durant aquest temps, els
menors tutelats poden viure en
un centre, amb la família extensa
(avis, tiets, etc.) o en una família aco-
llidora. La Direcció General d’Aten-
ció a la Infància i a l’Adolescència
(DGAIA) i l’Institut Català d’Acolli-
ment i de l’Adopció (ICAA) han de-
cidit apostar per l’acolliment fami-
liar davant del que es fa en centres
per garantir el dret dels infants a viu-
re en família. 

El centenar de nens i nenes
d’entre 0 i 6 anys que viuen en cen-
tres són majoritàriament grups de
germans o infants amb algun tipus
de dificultat en el seu comporta-
ment o diversitat funcional.

Qui pot acollir un infant o ado-
lescent?
Les persones que volen acollir un
infant o adolescent han de dispo-
sar de temps, col·laborar amb els
professionals que fan l’acompan-
yament durant l’acolliment i ac-
ceptar i respectar la història de l’in-
fant i el règim de visites de la fa-
mília biològica. Per fer l'acolli-

ment, tots els membres de la fa-
mília, incloent-hi els fills i filles, si
n'hi ha, han d'estar-hi d'acord.

Quines famílies són més neces-
sàries?
Actualment, hi ha 612 famílies
acollidores a Catalunya que em-
paren 1.017 nens i nenes, però en
calen més. Per això, l’ICAA fa una
crida a totes les famílies que pu-
guin fer aquest gest solidari i com-
promès. Per tal d’aconseguir la
fita que cap nen o nena de menys
de 6 anys estigui en un centre, ca-
len especialment famílies que pu-
guin destinar als infants una gran
dedicació i que tinguin flexibilitat
en els seus horaris. 

Per altra banda, també són
necessàries famílies que es pu-
guin constituir en Unitat Convi-
vencial d’Acció Educativa (UCAE).
Per constituir aquestes unitats, cal
que les persones que volen rea-
litzar l’acolliment tinguin titulació,
formació i experiència en l’àmbit
de la infància i l’adolescència per
tal de poder atendre infants i
adolescents amb necessitats edu-
catives especials, malalties crò-
niques o trastorns de conducta i
grups de germans.

L’acolliment familiar,
un gest solidari i compromès

» La Generalitat busca un centenar de famílies acollidores per a nens i nenes d’entre 0 i 6 anys

PRIMER PAS
Presentar la sol·licitud d’acolliment i els 
documents requerits a una de les seus 
territorials de l’ICAA o a una Institució 
Col·laboradora d’Integració Familiar.

SEGON PAS
Inici del procés de formació i valoració: 

inclou mínim dues entrevistes individuals 
i una entrevista al domicili.

TERCER PAS
Elaboració de l’informe psicosocial, 
el qual descriu les característiques de la família,  
el tipus d’acolliment més idoni i determina 
el perfil de l’infant susceptible de ser acollit.

QUART PAS
Cerca de la família més idònia per a l’infant.

CINQUÈ PAS
L’últim pas consisteix a posar en marxa 
el pla d’acoblament. Es tracta d’un 
procés d’acostament progressiu 
entre l’infant i la família acollidora.

Què cal fer per acollir?

El Departament de Treball, Afers Socials i Famílies ha dissenyat un pla per aconseguir més famílies d’acollida. Foto: Arxiu

acolliment.gencat.cat
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INFRAESTRUCTURES4El serial
del soterrament de les vies sem-
bla que entra en la darrera tem-
porada. I és que el Ministeri de
Foment s’ha compromès a re-
prendre el projecte. Així ho va
comunicar l’alcaldessa, Núria
Marín, després de reunir-se a
Madrid el dia 4 de maig amb el
secretari d’estat d’Infraestruc-
tures, Julio Gómez-Pomar, i el
secretari general d’Infraestruc-
tures, Manuel Niño. 

El calendari amb el qual tre-
ballen les dues administracions
estipula que les obres per soterrar
la línia de Vilanova –de mo-
ment la de Vilafranca no es co-
brirà– i construir l’intercanviador
de la Torrassa podrien arrencar
a finals del 2019. A més, al juny
hi ha prevista una reunió de la co-
missió tècnica del projecte, for-
mada per l’Ajuntament, la Ge-
neralitat i Foment. 

Marín ha celebrat “el canvi
d’actitud de Foment” i ha re-

marcat que s’ha “ratificat” l’a-
nunci que li van fer al març el pre-
sident del govern espanyol, Ma-
riano Rajoy, i el ministre de Fo-
ment, Íñigo de la Serna. Una si-
tuació que ha estat possible “grà-
cies al diàleg que l’Ajuntament
sempre ha mantingut amb la
resta d’institucions”, diu Marín. 

Qui es mostra molt escèptic
al respecte és el president de la
Federació d’Associacions de

Veïns, Manuel Piñar, el qual no
dóna gaire “credibilitat” a la
promesa del govern estatal,
recordant les visites a la ciutat
de diferents ministres i fins i
tot presidents espanyols –com
ara Zapatero– que van pro-
metre que soterrarien les vies.
“No és només un tema de ciu-
tat, que també: és una qüestió
que milloraria la xarxa de Ro-
dalies”, remarca Piñar. 

La línia de Vilafranca haurà d’esperar per ser soterrada. Foto: Cristian López

L’inici del soterrament de les vies
ja té nova data: finals del 2019

» Marín celebra “el canvi d’actitud” de Foment però mostra cautela
» De moment les obres només afectarien la línia de Vilanova

La Joaquim Ruyra es consolida
com a referent amb un premi

ENSENYAMENT4Alguns la van
qualificar com ‘l’escola miracle’,
mentre que altres van contrar-
gumentar que l’excel·lència de
l’escola Joaquim Ruyra de la
Florda no es devia a cap inter-
cessió divina, sinó més aviat a la
feina de la seva comunitat edu-
cativa i els seus mètodes. 

Ara, aquesta tasca ha estat re-
coneguda amb el Premi Ensen-
yament 2017, que atorga anual-
ment la Fundació Cercle d’Eco-
nomia conjuntament amb l’Obra
Social de la Caixa. Aquest guar-
dó és un reconeixement al pro-

jecte ‘Cap a una escola diversa i
competent’, que la Joaquim Ruy-
ra desenvolupa des de fa vuit anys
com a comunitat d’aprenentatge.

La directora del centre, Ra-
quel García, va recollir el premi
el passat 11 de maig al Caixafò-
rum de Barcelona, amb la pre-
sència de l’alcaldessa, Núria Ma-
rín, i la consellera d’Ensenya-
ment, Meritxell Ruiz. 

El projecte d’aquesta escola
aborda la diversitat i ha aconse-
guit un alt grau de participació
per part dels pares i mares en
l’ensenyament dels seus fills. 

L’Ajuntament rebutja la
remunicipalització de la neteja
ESTUDI4L’Ajuntament ha tan-
cat la porta a la possibilitat de re-
municipalitzar el servei de neteja
viària, de clavegueram i de re-
collida de residus de la ciutat. Ho
ha fet aportant un informe ela-
borat pel doctor Juan Luis Do-
mínguez, professor d’Economia
Financera i Comptabilitat de la
Universitat de Barcelona. 

En plena onada per remuni-
cipalitzar serveis municipals com
ara la neteja o el subministra-
ment de l’aigua a diferents ajun-
taments, el de l’Hospitalet ha
presentat aquest estudi que,

malgrat destacar que s’estalvia-
rien 4,8 milions d’euros, diu que
es generarien noves despeses
que ascendirien als 4,9 milions. 

El tinent d’alcalde d’Espai
Públic, Habitatge, Urbanisme i
Sostenibilitat, José Castro, ha as-
segurat que l’equip de govern
“està satisfet de com s’està pres-
tant aquest servei públic”, de la
mà de Fomento de Construc-
ciones i Contratas (FCC), una
empresa que ha estat darrera-
ment al centre de l’actualitat
per pressumpte frau tant a Bar-
celona com a Badalona. 

Simó: “No vam desobeir, s’han
vulnerat els nostres drets”

AGENDA NACIONAL4“La Mesa
del Parlament no pot ser inte-
rrogada per un tribunal per per-
metre un debat a la cambra”.
Són paraules de la secretària pri-
mera de la Mesa del Parlament,
l’hospitalenca Anna Simó, ex-
pressades en una conversa amb
Línia l’H després d’anar a decla-
rar dilluns dia 8 com a investiga-
da davant del Tribunal Superior
de Justícia de Catalunya (TSJC),
per presumptes delictes de pre-

varicació i desobediència al Tri-
bunal Constitucional (TC) per
haver permès debatre a la cambra
resolucions sobre el referèndum.

“No hi va haver desobedièn-
cia, només vam defensar els
drets dels diputats”, es defensa
Simó, que lamenta com s’han
vulnerat els seus propis i els de
la resta de la Mesa. De fet, aquell
dia va declarar la presidenta
del Parlament, Carme Forca-
dell, també investigada. 

Homofòbia | Ha de marxar de casa seva per assetjament
L’Observatori contra l’Homofòbia (OCH) va denunciar a finals del mes d’abril el cas d’una veïna 
transsexual de 23 anys que va haver d’abandonar casa seva per culpa de l’assetjament que patia 

per part d’alguns veïns. Segons el president de l’observatori, l’hospitalenc Eugeni Rodríguez, feia 
temps que la víctima patia insults. Diumenge 23 d’abril, la noia va denunciar el cas als Mossos.

La comunitat educativa de l’escola celebra el guardó. Foto: Ajuntament
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El pitjor problema de l’eco-
nomia en els últims 10 anys
ha estat, sense cap mena

de dubte, l’alt nivell d’atur. Taxes
del 26% (2013) són un fracàs per
un doble motiu: en primer lloc
perquè en cap país del món
avançat s’ho hauria permès, i
perquè cap país hagués actuat
amb la passivitat i la resignació
amb la qual ha actuat l’Estat es-
panyol. I si per al conjunt de la
població activa la taxa d’atur ha
estat altíssima, per als joves de
menys de 25 anys encara ha
estat molt pitjor: l’any 2013, a Es-
panya es va assolir el dramàtic
registre del 55,5%.

A Catalunya les dades també
han estat dolentes, però no tant
i, a més, han evolucionat millor.
Agafant les dades més recents

de l’EPA (la del 2016), la taxa d’a-
tur dels menors de 25 anys es va
situar en el 34,3%, mentre que a
la resta de l’Estat era d’un 46,7%,
gràcies a la recuperació econò-
mica en curs. Però vaja, estem
parlant d’uns nivells que a Àus-
tria, a Dinamarca o a Alemanya,
per exemple, haurien provocat
un estat d’emergència nacional i
un pla de xoc, però a Espanya
no. Al 2016 encara es convivia
amb un atur global del 19,6%, a
Catalunya del 15,7% i a la resta
d’Espanya, sense Catalunya, era
del 20,4%.

Una Catalunya independent
permetria millorar aquests mal
registres crònics, que en el cas
dels joves el qualificatiu més
suau seria d’escandalosos?
Doncs dependria de la política

empresarial que seguís l’Estat ca-
talà i també de la seva política la-
boral.

De moment, tenim una cosa
a favor: les taxes d’atur en el punt
de partida de la independència
són més baixes (4,7 punts per-
centuals pel conjunt d’actius i
12,4 punts percentuals pels me-
nors de 25 anys). D’altra banda,
és evident que l’economia cata-
lana té una musculatura molt
important, amb més 250.000
empreses, amb una orientació
clara cap a mercats internacio-
nals, amb un bon sistema d’in-
novació, entre altres
característiques que la fan viable.
El sector públic també seria via-
ble, com és prou conegut. Ara
bé, per reduir l’atur general i el
juvenil no hi ha prou amb un

estat sanejat i una base produc-
tiva i exportadora. 

Amb Estat propi, com a
mínim tres coses ens anirien a
favor: crearíem les estructures
d’Estat que farien, generar se-
gons algunes estimacions,
50.000 nous llocs de treball. L’Es-
tat català tindria plenes compe-
tències en matèria laboral, cosa
que ara no té i va a remolc de l’es-
panyol, que no és precisament
un model a seguir i també podria
fixar un salari mínim en línia amb
el que tenen els països de nivell
de desenvolupament semblant,
i començar a deixar de competir
a base de sous de misèria, espe-
cialment entre els més joves.

La independència no és la
garantia d’èxit per situar l’atur ju-
venil en un nivell digne, però sí

que és, no en tinguin cap dubte,
una oportunitat inigualable per
a aconseguir-ho.

Modest Guinjoan, economista

Opinió

Crear el nou Estat català generarà uns 50.000 llocs de treball i podrà
fixar un salari mínim que posi fi a sous de misèria

Una oportunitat única
contra l’atur juvenil
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Les Festes de Primavera
treuen al carrer milers de veïns
TRADICIÓ4El consistori ha fet
un balanç molt positiu de les
Festes de Primavera, que van
omplir la ciutat de música, tra-
dició i foc durant quatre dies al
voltant de Sant Jordi. 

Segons dades municipals, els
concerts de pagament de la Far-
ga –on enguany han actuat Ele-
fantes, Leiva i la Oreja de Van
Gogh– van aplegar al voltant
prop de 5.000 assistents, mentre
que 5.500 van passar pel parc de
la Remunta per gaudir dels con-
certs gratuïts de Muchachito i Ra-
mon Mirabet, entre altres. 

Pel que fa al Primavera in
Black de Can Sumarro, l’Ajun-
tament quantifica el nombre de
visitants en 3.000. 

SANT JORDI
Com cada any, les Festes de Pri-
mavera van tenir en Sant Jordi
el seu epicentre. Durant el matí

i primera hora de la tarda d’a-
quell dia, milers de veïns van
omplir la rambla Just Oliveras
per gaudir de la diada de l’amor
i la cultura. Parades de lli-
bres –amb 29 autors locals que
van signar llibres–, roses i arte-
sania, acompanyades d’un espai
gastronòmic que s’allargava cap
a la rambla Marina, van ame-
nitzar una jornada que va oferir
un temps esplèndid. 

En l’àmbit esportiu, la Cursa
Nocturna va tornar a ser el prin-
cipal atractiu. Va tenir lloc el 22
d’abril al vespre i va congregar
gairebé 5.000 persones, entre les
quals hi havia el candidat a la se-
cretaria general del PSOE, Pedro
Sánchez, que va arribar en la po-
sició 1.801 i va fer un temps de
59 minuts i 22 segons. Alejandro
Rodríguez i Jéssica Bonet es
van endur la victòria en la mo-
dalitat de 10 quilòmetres. 

LLENGUA4La primera ciutat de
Catalunya que va obrir la porta a
incorporar el castellà en la sen-
yalització de trànsit va ser Lleida.
Un any més tard, l’Hospitalet ha
fet el pas i ha aprovat al Ple una
moció de Cs, a la qual es va afe-
gir el PP, instant a retolar els sen-
yals de trànsit no només en català,
sinó també en la llengua de Cer-
vantes. D’aquesta manera, la ciu-
tat s’afegeix a la capital del Segrià
i Esplugues –que també ho va
aprovar fa poc– per introduir la
llengua castellana en la senyalit-
zació viària perquè sigui bilingüe. 

“No volem enfrontar ningú
per la llengua”, argumentava el
portaveu de Cs, Miguel García,
sostenint que tot plegat es tracta
d’un tema de “legalitat”. I és que
segons la llei de seguretat viària,
els senyals “s’expressaran almenys
en l’idioma oficial de l’Estat”. 

Finalment la moció es va apro-
var amb els vots de Cs, PP i el su-
port parcial del PSC.

DEBAT AGRE
La moció de Cs va provocar un
encès debat al Ple entre García i
representants d’altres forma-
cions, sobretot amb Rafael Ji-
ménez, regidor no adscrit que va
acusar el partit taronja de patir
“catalanofòbia”. García va res-

pondre iradament i, durant uns
instants, es van viure moments
molt tensos a la sessió. 

Qui també va protagonitzar
un intens debat amb García va ser
el tinent d’alcalde Francesc J.
Belver, al qual el portaveu de Cs
va acusar “d’aprovar mocions i no
complir-les mai”. 

Els socialistes van votar en
contra dels punts de la moció re-
ferents al termini de compli-
ment de la mesura –demanava
fer-ho abans del juny del 2019–
i sobre la possibilitat que la Guàr-
dia Urbana no sancionés infrac-
cions de senyals de trànsit que no
estiguessin també en castellà.
Tot i així, el tinent d’alcalde de Se-
guretat, Convivència i Civisme,
José María Mompel, va assegu-

rar al portaveu de Cs que “coin-
cidien en allò fonamental”.

La resta de partits al Ple van
criticar la proposta de Cs i PP.
Des d’ERC, el regidor Coque
García va titllar aquesta moció de
“supèrflua”, mentre que Júlia
Carballeira, de Canviem, va re-
cordar que els senyals “estan
compostos de signes i pictogra-
fies que són universals”. 

Segons el que es va aprovar al
Ple, la mesura es començarà a pli-
car en els senyals nous o que ne-
cessiten ser canviats. 

La decisió d’introduir el cas-
tellà en la senyalització ha estat du-
rament criticada per la Platafor-
ma per la Llengua, que conside-
ra que el català queda així relegat
en un lloc on és llengua pròpia. 

Els senyals de trànsit seran bilingües. Foto: Cristian López

L’Hospitalet també retolarà els
senyals de trànsit en castellà

Raúl Alcaraz va donar el tret de sortida a les festes. Foto: Ajuntament
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POLÈMICA4La Comissió de Te-
rritori del Parlament va aprovar
una proposta de Catalunya Sí
Que Es Pot (CSQP) i la CUP per
aturar el Pla Director Urbanístic
(PDU) Gran Via - Llobregat “da-
vant la manca de consens popu-
lar i polític”, segons resa la mo-
ció. Per aquesta raó, proposen
“obrir un procés participatiu
amb la ciutadania de l’Hospita-
let per tal de consensuar el des-
envolupament urbanístic i fina-
litat d’usos d’un territori que re-
presenta entre el 8 i el 10% del to-
tal de la superfície del municipi”. 

La proposta va tirar endavant
amb els vots favorables dels dos
partits que la presentaven, ERC
i Ciutadans, i el vot en contra dels
diputats convergents de Junts
pel Sí i PSC. El PP es va abstenir.

Des de l’agrupació local de Cs
han celebrat l’aprovació de la
proposta que insta a aturar el
PDU, tot i que hi veuen “falta de
coherència” per part de la CUP
i ERC, els quals van votar en con-
tra d’una proposta que la for-

mació taronja va portar el dia
abans a la Comissió de Gover-
nació, Administracions Públi-
ques i Habitatge, la qual recla-
mava elaborar un estudi de via-
bilitat i sostenibilitat del pla ur-
banístic que pretén soterrar la
Gran Via al seu pas per la ciutat.

Per la seva banda, el grup
municipal d’ERC ha rebut posi-
tivament l’aprovació de la pro-
posta per aturar el PDU, el qual
consideren que no té el con-
sens popular i polític suficient, i
han tornat a reclamar a l’alcal-
dessa Marín i al conseller de Te-
rritori, Josep Rull, la creació
d’una taula de diàleg amb veïns
i entitats “per fer un nou PDU”.

Des de Canviem també s’ha
aplaudit l’aprovació de la pro-
posta, assegurant que “és un
pas endavant en la defensa de
Can Trabal”, l’última zona agrí-
cola de la ciutat que els opositors
al PDU consideren que es veurà
afectada pel pla. 

Fonts de No Més Blocs asse-
guren que aquesta votació “des-
legitima i posa a la palestra” un
pla que, en principi, no es veu-
rà gaire afectat per la decisió del
Parlament. De fet, el 5 de maig
el Consorci per a la Reforma de
la Granvia –format per l’Ajun-
tament i la Generalitat– va apro-
var el pla d’actuació per comen-
çar a executar el projecte. 

El Parlament insta el Govern 
a aturar el Pla de la Gran Via

Formació | Una setmana dedicada a l’FP
El Gornal Activa ha estat l’epicentre de la quarta Setmana de l’FP a l’Hospitalet, un
esdeveniment que vol ser “un recurs” per a les persones que es plantegin matricular-
se en alguna especialitat de la formació professional. Es van fer xerrades i activitats 
a diferents centres educatius de la ciutat a càrrec d’empreses i sindicats.

Bellvitge

Una guia amb recomanacions
per reduir el soroll a la ciutat

CONVIVÈNCIA4El Centre Cul-
tural Bellvitge-Gornal va acollir
a finals d’abril la primera Jor-
nada sobre la contaminació
acústica, en la qual s’ha presen-
tat la guia La ciutat de l’Hospi-
talet: un univers de sons, que
conté recomanacions per reduir
la contaminació acústica. 

A la xerrada es va analitzar el
problema del soroll a les àrees
densament poblades, “social-
ment complexes i amb determi-
nades característiques urbanís-
tiques i on conviuen persones de
diferents procedències”, expli-
quen des del consistori. L’ob-
jectiu de tot plegat és “cons-
cienciar la ciutadania per incre-
mentar el seu nivell de sensibi-

lització sobre els sorolls moles-
tos” i, alhora, “entendre millor
els diferents patrons culturals
que conviuen als municipis”,
afegeixen fonts municipals. 

Pel que fa a la guia, recorda
normes bàsiques de convivència
com és no fer soroll entre les 10
de la nit i les 8 del matí, mode-
rar el so dels aparells electrònics,
no parlar a crits o evitar la con-
ducció brusca, entre altres. 

Aquesta activitat es va cele-
brar en el marc del Dia Interna-
cional contra el soroll, celebrat el
26 d’abril. Qui també es va afe-
gir a la iniciativa va ser l’Hospi-
tal de Bellvitge, que va convocar
a pacients i metges perquè guar-
dessin silenci durant cinc minuts.

La sessió va tenir lloc al Centre Cultural. Foto: Twitter (@OscarNegredo)

SOLIDARITAT4L’Ajuntament
ha presentat el quart pla direc-
tor de cooperació internacio-
nal, amb la prioritat de garantir
l’estat del benestar, i té com a ele-
ments clau la sanitat, l’educació
i la creació d’ocupació i riquesa. 

El consistori ha explicat en
un comunicat que desenvolupa
diferents iniciatives solidàries
arran del seu compromís amb
els drets humans, tal com es va
comprometre quan va signar la
Carta europea de salvaguarda
dels drets humans a la ciutat,
aprovada a Saint-Denis (França)

el 18 de maig de 2000. L’any
passat es van complir 30 anys de
cooperació internacional a L’H,
efemèride que situa a l’Ajunta-
ment com un dels pioners a
desenvolupar projectes solidaris
amb els països del sud. 

També va ser dels primers
de Catalunya que es va dotar
d’un pla director en l’àmbit de
la cooperació internacional, el
2003. L’actual pla és fruit d’un
procés participatiu en el qual
han participat entitats, col·lec-
tius, ONG, universitats, sindi-
cats i l’Administració local. 

ENSENYAMENT4Dos dels cen-
tres educatius més rellevants
del barri estan de celebració. Per
una banda, l’Institut Can Vilu-
mara, creat l’any 1995 per fusió
de l’IB Vilumara i l’IFP l’Hospi-
talet III, ha inaugurat les refor-
mes fetes durant anys i que han
permès rejuvenir l’equipament,
a més d’ampliar-lo. Les obres
d’ampliació, que han tingut un
cost de més de 4.700.000 euros,
han permès, entre d’altres as-
pectes, la construcció d’un nou
gimnàs, vestidors, aula de mú-
sica i plàstica i una pista espor-
tiva, així com la retirada de l’an-
tiga caldera o l’arranjament de
la xemeneia de l’antiga fàbrica.
El centre té actualment 913
alumnes, dels quals 345 cursen
ensenyaments d’ESO; 118, de
batxillerat, i 450, de cicles for-
matius. La consellera d’Ensen-
yament, Meritxell Ruiz, i l’al-
caldessa Núria Marín van visi-
tar el centre, del qual Marín ha

afirmat que “en els més de 30
anys de trajectòria escolar, l’Ins-
titut Vilumara és un exemple de
treball i implicació en l’educació
de l’Hospitalet”.

Per la seva banda, l'escola
Patufet ha celebrat també els 30
anys com a centre públic. Fa tres
dècades que l'escola Patufet
Sant Jordi va integrar-se a la
xarxa de centres públics de la
Generalitat, i per celebrar-ho, els

pares dels alumnes de quart
han organitzat la tradicional
"Patufesta", centrada en el valor
de la diversitat i l'acceptació de
les diferències.  

El foment del vincle entre es-
cola i família és un dels princi-
pals valors de l'escola Patufet
Sant Jordi, que també aposta
per un model educatiu basat
en la creativitat i en els mètodes
pedagògics més innovadors.

L’alcaldessa i la consellera durant la visita al Vilumara. Foto: Ajuntament

El Vilumara estrena reforma
i el Patufet celebra 30 anys

L’H renova el compromís amb
la cooperació internacional

Agenda Nacional | 4.000 adhesions riberenques al Pacte pel Referèndum
Més de 4.000 veïns ja han subscrit el Pacte Nacional pel Referèndum, a més d’una cinquantena de partits, sindicats i

altres entitats de la ciutat. Així ho van explicar el passat dia 11 al Barradas els promotors d’aquesta plataforma que re-
clama la celebració d’un referèndum vinculant per decidir el futur polític de Catalunya. L’acte va omplir l’auditori i va

comptar amb la participació de representats polítics i de les entitats de la ciutat, a més de la cineasta local Carme Porta.
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Sant Josep

TRADICIÓ4Si les Festes de Pri-
mavera marquen l’inici de cinc
mesos de celebracions a la ciu-
tat, la Festa Major de Sant Josep
dóna el tret de sortida a les fes-
tes dels barris. Enguany no serà
una excepció, i del 19 al 21 de
maig el barri s’omplirà d’activi-
tats per a tots els veïns. 

La Festa Major es presenta-
rà en públic el pròxim dijous 18
de maig al Centre cultural Sant
Josep, de la mà d’Antonio Gata,

president de la Comissió de
Festes del barri. 

La festa comptarà amb ac-
tivitats esportives, comercials i
de tradició popular, com ara el
correfoc i tabalada del diven-
dres 19 de maig a la nit. Com
cada any, el parc de la Serp serà
l’epicentre d’una festa que re-
corda la personalitat pròpia
dels barris i de les seves festes
majors, celebracions que te-
nen dècades de vida.

SALUT4El Ple va aprovar per
unanimitat una moció conjun-
ta de Canviem, ERC i CUP per a
la retirada urgent del fibroci-
ment a l’Institut Llobregat i a les
naus del seu voltant. En concret,
la moció reclama que es retirin
les cobertes d’aquest mate-
rial –compost d’amiant, una
substància tòxica– tant de les fà-
briques abandonades i en mal
estat dels voltants de l’Institut
Llobregat d’ensenyaments obli-
gatoris del carrer Ferrer i Guàr-
dia, i de les estructures de l’in-
terior de l’INS Llobregat d’en-
senyaments post obligatoris del
carrer Enric Prat de la Riba. 

L’Organització Mundial de la
Salut (OMS) ha confirmat l’a-
miant com a substància cance-
rígena “de primer grup en hu-
mans”, destaca el text de la mo-
ció, que recorda que aquesta
material “pot produir càncer
amb independència de la quan-
titat a la qual s’està exposat”. De

fet, l’amiant està prohibit en la
construcció des del 2005.  

Tots els grups van donar el
vistiplau a la moció, però el por-
taveu del PDeCAT, Jordi Mon-
rós, va demanar que no es fes
“alarmisme” i que s’esperés als
estudis que proposa la moció per
tal de valorar els riscos “laborals
i sanitaris” d’exposició al fibro-
ciment tant a l’edifici de Ferrer
i Guàrdia com al d’Enric Prat de

la Riba. Per altra banda, la mo-
ció reclama la unificació “en un
únic edifici” de tota l’oferta for-
mativa, classes i instal·lacions co-
rresponents a l’institut. 

En aquesta línia, el text tam-
bé insta tant a l’Ajuntament
com al departament d’Ensenya-
ment de la Generalitat perquè in-
cloguin el Llobregat en el con-
veni sobre centres educatius que
necessiten reformes urgents. 

L’institut, a l’esquerra. A la dreta, fàbriques abandonades. Foto: Google Maps

Insten a retirar l’amiant dels
edificis de l’Institut Llobregat

Sant Josep obre el calendari
de festes majors dels barris

Cultura | La secció de blues i jazz de la Tecla Sala s’enriqueix
La secció de blues i jazz de la biblioteca Tecla Sala s’ha enriquit amb 400 llibres 

i CDs més, procedents de la col·lecció personal de Hugh Lynch, gran aficionat a aquest 
gènere i que va morir fa poc temps. D’aquesta manera, el centre, des del 2012 

Biblioteca Europea del Blues, ha exposat aquest material del 19 d’abril al 10 de maig.  

Polèmica per la prohibició de
la primera Cursa Jove del barri
FESTES4A pocs dies perquè
arrenqui la Festa Major de San-
ta Eulàlia, que se celebrarà del 24
al 28 de maig, la Joventut Obre-
ra Cristiana (JOC) Zona Sud-El
Pla ha mostrat la seva “indigna-
ció i disconformitat” amb la re-
gidoria d’Esports per la prohi-
bició de la primera Cursa Jove de
Santa Eulàlia que estava previs-
ta per al diumenge 28. 

El col·lectiu estava organit-
zant des de feia uns mesos aques-
ta carrera de cinc quilòmetres per
Santa Eulàlia per fer “partícip el
barri de la campanya d’ajuda
als refugiats” que està duent a
terme la JOC enguany. 

Des del consistori han expli-
cat a aquesta publicació que es va
denegar el permís d’acord amb

una valoració tècnica, ja que se-
ria la tercera cursa que s’hauria
fet al barri en un mes, el que
comporta “més molèsties per al
veïnat” a causa del tancament
dels carrers. Malgrat la negativa,
des de l’Ajuntament expliquen
que la JOC va acceptar una al-
ternativa, la qual es faria al pati
de l’escola Milagros Consarnau
i tindria a veure amb l’esport. 

Des de la JOC confirmen
aquesta informació, però insis-
teixen que “una cosa no treu l’al-
tra”, i que seguiran reivindicant
una cursa la qual ja comptava
amb un centenar d’inscrits i on
els organitzadors havien posat
“moltes hores” del seu temps
lliure, tal com explica un mem-
bre del col·lectiu, Saúl González. 

La cursa hauria començat al Parc de l’Alhambra. Foto: Google Maps

Santa Eulàlia

MOBILITAT4L’arribada de l’L10
sembla estar cada dia més a
prop, tot i que el comboi on
viatja va al ralentí. El passat dia
11 a la tarda la Federació d’As-
sociacions de Veïns es va reunir
amb el conseller de Territori, Jo-
sep Rull, per intentar desencallar
l’obertura de les dues parades de
la línia de metro a la ciutat –Pro-
vençana i Ildefons Cerdà–. 

Segons explica a Línia l’H el
president de la federació, Ma-
nuel Piñar, el conseller no els
va avançar cap data ni cap
proposta concreta. “Va ser una
reunió anodina de la qual vam
sortir un pèl desconcertats i
amb una sensació agredolça”,
assegura. Tot i així, segons la
federació, Rull s’ha compro-
mès a visitar la ciutat “al més
aviat possible” per presentar
una proposta d’obertura de
les dues parades riberenques
de l’L10. 

En aquest sentit, Piñar des-
taca que tant el conseller com els
altres membres del departa-

ment de Territori “estaven eu-
fòrics”, fet que els fa pensar que
el serial podria arribar a la seva
fi aviat. De tota manera, els
veïns seguiran “a l’expectativa”
i amatents perquè, tal com venen
dient des de fa mesos, l’L10 “no
passi de llarg de la ciutat”. “Això
no es pot perllongar durant me-
sos”, avisa Piñar. 

I és que els veïns ja van
anunciar que sortirien al carrer

per reclamar les dues parades.
En una assemblea del 8 de fe-
brer, la federació va aprovar se-
guir mobilitzant-se pel metro i,
fins i tot, no van descartar tallar
la Gran Via per reivindicar l’o-
bertura de les estacions. 

Ja aleshores la Generalitat es
va comprometre amb el projec-
te i va dir que faria tot el possi-
ble per buscar finançament per
desenvolupar el projecte. 

La ciutat segueix pendent de l’arribada de l’L10. Foto: Arxiu

Compromís de Rull per visitar 
la ciutat i donar dates per a l’L10

Cultura | Via lliure al Districte Cultural mentre el Loop arriba a la ciutat
El Districte Cultural, que comprendrà la zona entre l’avinguda del Carrilet i la Travessera Industria, serà 
ben aviat una realitat després de la llum verda que hi ha donat l'Àrea Metropolitana de Barcelona, sent 
la Generalitat el darrer ens que hi ha d'estampar el vistiplau. Aquest fet coincideix amb l’arribada del 
Festival Loop a Can Trinxet, que rememorarà l’antic estudi de l’artiste Andy Warhol, The Factory. 
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CULTURA4El pròxim 27 de maig
el barri s’omplirà d’art urbà a
base de música, pintura i ca-
brioles. El parc Cabanes acollirà
una sessió d’Skate&Patinet&Mú-
sica, una iniciativa d’Oscar Gar-
cía de SisensSurf Shop, la Coor-
dinadora d’AMPAs de Collblanc
La Torrassa, conjuntament amb
Oci al Barri de Itaca i Creu Roja
de la ciutat. Amb l’objectiu de di-
namitzar el barri, aquest esde-
veniment té la intenció d’apropar
l’art urbà més actual al conjunt
dels veïns, amb música, degus-
tació de sucs i exhibició de salts
i trucs amb patinets. 

A finals d’abril ja van orga-
nitzar amb èxit el I Campionat
d’Skate&Scooter Ciutat de L'-
Hospitalet, on hi van participar
97 persones, 58 d’Scooter i 39 d’
Skate de la ciutat, com també
vinguts de Vilanova i La Geltrú,
Sitges, Mollet, Rubí, Barcelona,
Alacant i fins i tot Perpinyà. Una
de les proves de la gimcana fo-
togràfica de la ciutat va ser du-
rant el campionat.

Patinets, skates i
scooters se citen
al parc Cabanes

Cremen un 
cotxe i diverses
papereres 

INCIVISME4Els Bombers de la
Generalitat van haver de realit-
zar 6 actuacions durant la mati-
nada del 8 de maig a causa de di-
versos incendis simultanis a la
ciutat. El més important va ser
el que va cremar un cotxe i en va
deixar quatre més d'afectats al
carrer Martí i Julià amb Rambla
Catalana. Els focs, que van cre-
mar tendals, paperes i conteni-
dors, van començar a les cinc de
la matinada i es van allargar
fins a tres quarts de set. 

Els focs es van produir a la
Plaça Espanyola, al carrer de
Santiago Apòstol cantonada amb
Rambla Catalana i a Martí i Ju-
lià amb Rambla Catalana. En
aquest últim punt, van cremar
cinc cotxes i un d'ells va quedar
totalment calcinat. Els focs han
continuat a l'Avinguda Ponent,
al carrer Aigues de Llobregat i
l'avinguda Severo Ochoa amb la
crema de papereres i de conte-
nidors. En tots els casos, hi va
treballar una dotació dels Bom-
bers de la Generalitat.

Salut | Xerrada sobre el càncer colorectal a la biblioteca
El càncer colorectal és el més freqüent a Europa, només a Espanya es detecten
uns 25.000 casos cada any. Per tal t’aportar més informació sobre aquesta 
malaltia i ajudar a respondre els múltiples dubtes sobre el tema, l’associació
AECC-Catalunya contra el càncer oferirà una xerrada a la biblioteca Josep Janés.

Teatre | Els joves experimenten la dramatúrgia a La Bòbila
L’Associació Somnis organitza al Centre Cultural La Bòbila el curs Somnisrevolution,

que pretén acostar els joves de 13 a 18 anys al teatre. D’una manera divertida, el 
curs introdueix el món de les arts i obre les portes de la sensibilitat estètica, a més 
d'estimular als participants la imaginació, la creativitat i la relació amb els altres.

Collblanc-Torrassa

Quatre detinguts en una
operació antidroga al barri

SUCCESSOS4Una operació con-
junta de la Guàrdia Urbana i els
Mossos d’Esquadra ha permès
desmantellar un local d’elabo-
ració i venda de drogues a l’a-
vinguda de Severo Ochoa. 

La Guàrdia Urbana va posar
en marxa l’operació davant les
denúncies del veïnat sobre acti-
vitats de tràfic d’estupefaents al
local de l’avinguda de Severo
Ochoa. Durant el registre, la po-

licia hi va trobar substàncies es-
tupefaents i eines per a la seva
elaboració, a més dels quadres
del pintor Jaume Laporta, que
havien estat robats mesos enre-
re en un magatzem de l’artista. 

En concret són 116 obres
valorades en 300.000 euros.
Les quatre persones que van
ser detingudes estan acusades
de delictes contra la salut pú-
blica i d’encobriment.

Un grup riberenc participa 
en el concurs RoboCAT

ENGINYERIA4El grup de robò-
tica CortoCircuito va participar
a la competició RoboCAT, un
campionat multidisciplinari on
es recreen aspectes del patrimoni
artístic o natural de Catalunya,
que enguany s’ha inspirat en
Salvador Dalí i el surrealisme
oníric. La competició valora la
programació, la construcció dels

robots, el muntatge i la decora-
ció. Els robots es podien cons-
truir amb qualsevol material i la
decoració ha d’estar relacionada
amb Salvador Dalí. 

El grup de robòtica de
L’Hospitalet ja té experiència
d’have participat en d’altres es-
deveniments semblants, com el
concurs de robots de Lego.

OBRES4Els veïns de l’avinguda
Severo Ochoa hauran de seguir
competint amb els d’Esplugues
per poder aparcar de franc a la
via. L’alcaldessa de la ciutat,
Núria Marín, ha confirmat du-
rant una visita a les obres que
s’hi estan fent que no s’implan-
tarà la zona verda d’estacio-
ment, tal com hi és a la vorera
que pertany a Esplugues. Tot i
que no es descarta que es pugui
implantar alguna zona d’esta-
cionament regulada –que podria
ser zona blava o verda–, Marín
ha assegurat a LH Digital que
“s’implementarà amb el con-
sens dels veïns”. En altres zones
limítrofes de la ciutat, com és el
cas del carrer Arquitectura
(Granvia) o el carrer Granollers
(Can Serra), sí que hi ha im-
plantades àrees verdes.

Per altra banda, les obres de
reforma i de millora de l’acces-
sibilitat que es duen a terme a l’a-
vinguda de Severo Ochoa avan-

cen a bon ritme. Les obres, que
es van iniciar el mes de febrer i
tenen una durada prevista de
quatre mesos, consisteixen en la
reordenació de l’espai públic
d’aquesta zona i en la millora de
l’accessibilitat, amb l’ampliació
de voreres, la supressió del pas-
seig central, l’eliminació o mi-
llora dels trams d’escales ac-
tuals i la construcció  d’una ro-
tonda viària de 25 metres de dià-

metre per regular el trànsit en la
confluència dels carrers de la
Verge de la Mercè, de Gravina i
d’Amadeu Vives amb les avin-
gudes del Torrent i de Severo
Ochoa. El projecte també in-
clou la plantació de nou arbrat;
la renovació de tot l’enllumenat,
del mobiliari urbà i de la xarxa de
clavegueram; el soterrament de
les línies aèries de serveis, i la pa-
vimentació de calçades i voreres.

Marín i Díaz durant la visita a les obres. Foto: Ajuntament

L’avinguda Severo Ochoa 
no tindrà zona verda 

EQUIPAMENTS4Compte enre-
re per tal que el barri pugui
gaudir d’un nou equipament,
concretament del nou camp de
futbol de La Torrassa. El Ple
municipal ha donat llum verda
a la modificació puntual del Pla
general metropolità per a la cre-
ació d’un nou àmbit d’equipa-
ments comunitaris d’ús esportiu,
fet que permetrà construir el
camp de futbol al barri. 

Els terrenys on s‘ubicarà
ocupen una superfície discon-
tínua de 54.700 metres qua-
drats, i estan ubicats al nord de
les vies de la línia de Vilafran-
ca, entre l’avinguda del Torrent
Gornal i el carrer de Rafael
Campalans, que inclou els te-
rrenys del parc de la Torrassa i
part dels terrenys de la plaça
dels Cirerers, a Sanfeliu. 

En el pla d’inversions de l’A-
juntament fins el 2019 es preveia
la construcció d’aquest equipa-
ment, que tindrà una superfície
de 7.571 metres quadrats. Ac-
tualment el pressupost per

aquest any contempla una par-
tida de 12 milions d’euros en
l'àmbit de l'esport, que a més d’a-
nar destinats a les obres del
camp de futbol, preveuen l’e-
quipament àmpliament reivin-
dicat pels veïns de Santa Eulàlia:
el nou poliesportiu al Gasòme-
tre. També es contempla un nou

camp municipal de rugbi i beis-
bol i una pista d'skate al Gornal.
Amb aquest tràmit ja es dispo-
sa, a més dels diners, els te-
rrenys per dur a terme l’equip-
manet, per tant només queda la
redacció del projecte i la seva li-
citació, abans d’afrontar el perí-
ode corresponent d’obres.

El camp s’ubicarà a tocar del parc de la Torrassa. Foto: Arxiu

Llum verda a la construcció 
del nou camp de futbol
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0Por qué hemos de sentirnos
traidores de nuestra propia
persona por pensar que Ca-

talunya podría llegar a ser una na-
ción con voz propia?

Soy una persona sin patria, pu-
esto que nunca me he sentido ni
catalán ni andaluz. Como tantos
otros, no soy más que un hijo de
inmigrantes andaluces, nacido en
Cataluña. Como a tantos otros, se
me ha inculcado desde pequeño
el sentimiento anti catalán desde
mi propia casa.  

Estas vivencias hacen que se
generen unos sentimientos en mi
interior a los que ya no puedo re-
nunciar. No obstante, todos nos
debemos el derecho a la reflexión,
lo que nos aboca inevitablemente
a un dilema moral, pero no debe-
mos de negar la posibilidad de
mejorar por el mero hecho de sen-
tirnos españoles.  

Tengo la certeza de que la so-
ciedad catalana está preparada

para afrontar nuevos retos sociales
y económicos. Lo que ahora he
comprendido es que defender
esta postura no ha de conllevar
una vergüenza interna ni una ne-
gación de nuestros propios senti-
mientos. Amo a España, sus
culturas, sus gentes, sus paisajes,
sus tradiciones, me siento español
y como muchos lloré con aquel gol
de Iniesta. Si Cataluña fuese un país
y hubiera una final de un mundial
de fútbol, yo iría con España con
toda mi alma, pero esto no puede
hacer que renuncie a la posibilidad
y la ilusión de crear una nueva so-
ciedad más justa, más actual, más
tolerante, y con una proyección de
futuro más acorde con los nuevos
tiempos que nos avecinan.

Es un insulto a la inteligencia
obviar que en este pequeño rin-
cón de Europa hay un inmenso
movimiento social capaz de movi-
lizar de forma pacífica a más de
dos millones de personas. La ne-

gación de que sus ciudadanos no
puedan expresarse a través de un
referéndum de autodetermina-
ción es igual de absurda como lo
fue la negación de que una per-
sona afroamericana no pudiera
entrar en un lavabo o de que las
mujeres no pudieran votar. 

Espero que estas líneas no sir-
van para la confrontación, sino
para que muchos como yo se
quiten el peso.

Raúl P. Ruíz
Director Industrial

¿

Opinió Me siento español 
y quiero votar

No debemos negar la posibilidad de mejorar en Cataluña por el mero hecho de sentirnos españoles

Obre a la ciutat el primer 
Ace Café de tot l’Estat

OBERTURA4El carrer de les
Ciències, al Districte Econòmic
i al costat de l’Ikea, acull des de
finals d’abril l’Ace Cafe, un bar-
restaurant dedicat al món del
motor en la línia de l’establiment
que la cadena té a Londres. 

El nou negoci té 560 metres
quadrats i neix amb l’objectiu
d’oferir al públic un ambient
tematitzat on poder gaudir de la
passió per les motos, els cotxes,
la música i la gastronomia.

L’Ace Cafe Barcelona dispo-
sa d’un aparcament propi i té
una oferta que fa una picada d’ull

a la cuina anglesa però sense dei-
xar de banda la dieta medite-
rrània. “L’Ace Cafe està ideat,
dissenyat i construït per i per a
aficionats del món de motor”, ex-
pliquen els promotors. 

D’aquesta manera, la ciutat
acull una nova atracció. De fet,
és el primer negoci d’aquestes
característiques de la marca a tot
l’Estat i el cinquè del món. 

Els promotors han destacat
la relació de Barcelona amb el
món del motor i han recordat
que la capital catalana és la ciu-
tat europea amb més motos. 

Tapes | L’Hespèria Tower reivindica els seus fogons
Del 4 al 14 de maig, l’Hespèria Tower, del grup NH, participa amb el seu res-

taurant Bouquet en la segona edició de l’Hotel Tapa Tour, un esdeveniment
gastronòmic on 34 hotels de quatre i cinc estrelles de Barcelona i els seus 

voltants mostraran les seves creacions amb la tapa com a leitmotiv.  

RELLEU4Després de 17 anys al
càrrec, Vicenç Ibáñez ha deixat
la presidència de la Unió de Bo-
tiguers. En substitució, ha estat
escollida Loli Rodríguez, una
paradista del mercat de la Flo-
rida des de fa més de 20 anys.
L’històric dirigent abandona el
càrrec i deixa pas a una Rodrí-
guez que vol “agafar les regnes
amb idees noves per veure com
es pot salvar el comerç de pro-
ximitat”, va expressar a LH Di-
gital. La nova presidenta també
es marca l’objectiu d’ampliar
els associats de l’entitat. 

La nova junta directiva de
l’associació, presidida per Ro-
dríguez, la completen Mireia
Calduch, vicepresidenta; Miguel
Atienza, tresorer; Iolanda Marty,
secretària, i Pablo Ruisánchez,
Sergio López i Patricia Aniento
com a vocals. 

La nova presidenta s’haurà
d’enfrontar als reptes que plan-
teja el comerç de proximitat de
la ciutat, com ara el tancament
de botigues o la forta influència
de les grans superfícies en el pe-

tit comerç de proximitat hospi-
talenc. En aquesta línia, la Unió
de Botiguers –com a entitat que
assessora i fa formació per als co-
merciants– haurà de fer un pas
cap a la digitalització de les bo-
tigues, en una època durant la
qual les vendes per internet crei-
xen cada cop més. I és que els
hàbits de compra dels clients

canvien, i ara estem davant d’un
canvi de paradigma important i
una cruïlla decisiva per als boti-
guers de tota la vida. 

Sigui com sigui, el pròxim
desafiament del comerç local
seran les botigues al carrer
que celebraran en els pròxims
mesos en el marc de les Festes
Majors dels barris. 

La nova junta de l’associació, amb Rodríguez al centre. Foto: Unió de Botiguers

Relleu a la Unió de Botiguers:
Ibáñez deixa pas a Rodríguez
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ACOLLIDA4El Servei Resi-
dencial d'Estades Temporals i Res-
pir de la Diputació de Barcelona, si-
tuat al Recinte Mundet de la capital
catalana, és un programa d'aten-
ció residencial temporal per a per-
sones amb un determinat grau de
dependència per raons d'edat o de
discapacitat intel·lectual.

El servei té la finalitat de mi-
llorar la qualitat de vida dels cui-
dadors, proporcionant-los un
temps de descans i donant res-
posta a determinades situacions
familiars imprevistes. A més, tam-
bé beneficia les persones ingres-
sades, que reben atenció perso-
nalitzada per part de professionals
especialitzats.

Però, com es pot accedir al ser-
vei? Poden sol·licitar aquestes
places aquelles famílies residents
a la província de Barcelona que
tinguin a càrrec seu persones
amb dependència que tinguin
més de 65 anys, o bé persones
amb discapacitat intel·lectual, que
tinguin edats compreses entre
els sis i els 65 anys. 

Per accedir al servei, els inte-
ressats s'han d'adreçar als serveis
socials bàsics del seu ajuntament,
els quals s’encarregaran de valorar
la conveniència de sol·licitar l'in-
grés i tramitaran la sol·licitud. 

QUIN COST TÉ?
Pel que fa al preu de l’estada, el ser-
vei Respir es regeix per un sistema
de copagament, en el qual la quo-
ta que s’ha d’abonar es determina
en funció de la capacitat econò-
mica de la persona atesa. Per a les
persones amb discapacitat in-
tel·lectual menors de 18 anys, el
servei és gratuït.

El servei Respir està ubicat al
Recinte Mundet, al passeig de la
Vall d’Hebron, 171, de Barcelona.
Les instal·lacions adreçades a cui-
dar la gent gran estan situades
concretament al Pavelló Nord,
mentre que el sector que s’enca-
rrega de les persones amb disca-
pacitat intel·lectual està allotjat a
l’Edifici Serradell.   

ATENCIÓ A LA VELLESA
Hi ha situacions d'urgència social
que requereixen una actuació im-
mediata. Per aquesta raó es va cre-
ar el Servei d'Atenció d'Urgències a
la Vellesa (SAUV) –ubicat també al
centre per a gent gran del Recinte
Mundet–, el qual té com a finalitat
acollir, des del programa Respir, i de
forma temporal, les persones grans
que estiguin en una situació d'a-
bandonament o d’indefensió per
manca de domicili o bé per im-
possibilitat de viure-hi. 

L’estada d’aquestes persones al
centre residencial ha de permetre als
serveis socials del municipi d’origen,
fer la recerca del recurs definitiu. 

Un respir per als cuidadors
» La Diputació ofereix el servei d’acolliment temporal Respir per a persones dependents

» Se’n poden beneficiar els més grans de 65 anys o amb discapacitat intel·lectual

DADES4Durant l’any passat,
el programa Respir va atendre
un total de 3.300 usuaris. 

El Respir disposa de 190 places
per a persones grans, 36 per a ur-
gències i 27 per a persones amb
discapacitat intel·lectual. 

I quina valoració en fan del
programa Respir els principals in-
teressats, els usuaris? Segons da-
des de la Diputació, un 97% de les

persones amb discapacitat in-
tel·lectual que han passat pel ser-
vei el valoren de manera positiva.
Pel que fa a les persones grans, la
xifra de satisfacció arriba al 95%. 

La bona valoració que en fan
els usuaris els empeny a voler re-
petir. De fet, un 93% de les perso-
nes amb discapacitat intel·lectual
desitjarien sol·licitar una nova es-
tada, per un 92% de la gent gran. 

El Respir, en xifres

Per accedir al servei,

cal adreçar-se als 

serveis socials dels 

ajuntaments

Serveis

@diba

Celebració de la Diada de Sant Jordi 2017 al Respir

Usuaris del Respir a les instal·lacions del Recinte Mundet de Barcelona

0Por qué hemos de sentirnos
traidores de nuestra propia
persona por pensar que Ca-

talunya podría llegar a ser una na-
ción con voz propia?

Soy una persona sin patria, pu-
esto que nunca me he sentido ni
catalán ni andaluz. Como tantos
otros, no soy más que un hijo de
inmigrantes andaluces, nacido en
Cataluña. Como a tantos otros, se
me ha inculcado desde pequeño
el sentimiento anti catalán desde
mi propia casa.  

Estas vivencias hacen que se
generen unos sentimientos en mi
interior a los que ya no puedo re-
nunciar. No obstante, todos nos
debemos el derecho a la reflexión,
lo que nos aboca inevitablemente
a un dilema moral, pero no debe-
mos de negar la posibilidad de
mejorar por el mero hecho de sen-
tirnos españoles.  

Tengo la certeza de que la so-
ciedad catalana está preparada

para afrontar nuevos retos sociales
y económicos. Lo que ahora he
comprendido es que defender
esta postura no ha de conllevar
una vergüenza interna ni una ne-
gación de nuestros propios senti-
mientos. Amo a España, sus
culturas, sus gentes, sus paisajes,
sus tradiciones, me siento español
y como muchos lloré con aquel gol
de Iniesta. Si Cataluña fuese un país
y hubiera una final de un mundial
de fútbol, yo iría con España con
toda mi alma, pero esto no puede
hacer que renuncie a la posibilidad
y la ilusión de crear una nueva so-
ciedad más justa, más actual, más
tolerante, y con una proyección de
futuro más acorde con los nuevos
tiempos que nos avecinan.

Es un insulto a la inteligencia
obviar que en este pequeño rin-
cón de Europa hay un inmenso
movimiento social capaz de movi-
lizar de forma pacífica a más de
dos millones de personas. La ne-

gación de que sus ciudadanos no
puedan expresarse a través de un
referéndum de autodetermina-
ción es igual de absurda como lo
fue la negación de que una per-
sona afroamericana no pudiera
entrar en un lavabo o de que las
mujeres no pudieran votar. 

Espero que estas líneas no sir-
van para la confrontación, sino
para que muchos como yo se
quiten el peso.

Raúl P. Ruíz
Director Industrial
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BOXA4Isaac Chaca Real té una
nova oportunitat de penjar-se
un cinturó. Serà el pròxim 10 de
juny, en la vetllada Todo o nada
que es disputarà al pavelló de la
Vall d’Hebron de Barcelona, en el
combat estel·lar contra el cànta-
bre Sergio García amb el cinturó
WBC Silver del pes superwelter,
actualment vacant, en joc.

“Estic en el pic d’intensitat en
l’entrenament, tinc moltes ganes
que arribi el combat”, explica a Lí-
nia l’H el de la Torrassa quan que-
da menys d’un mes per al seu prò-
xim repte. “Ara estic amb treball
físic, que sempre és un dels as-
pectes que més entreno, però
contra un rival de l’estil de Gar-
cía pren una importància encara
més gran”, assegura Real. El
Chaca arriba a la cita després de
guanyar el georgià Ungiadze per
decisió unànime a Premià de
Dalt el mes passat, però el púgil
de Torrelavega presenta un cu-
rrículum immaculat: 23 victòries

en 23 combats amb 12 knoc-
kouts o knockouts tècnics.

I és que lluitar a Barcelona i
per un títol són dos al·licients
més. “Els darrers combats im-
portants els he fet lluny de casa,
que ja està bé, però jo noto molt
el caliu que em dóna el públic,
lluito millor que no pas als en-
trenaments”, apunta Real, que
diu que guanyar el cinturó faria
que tingués una oportunitat per

lluitar per un campionat encara
més important. “Si fem un pa-
ral·lelisme amb el futbol, aquest
campionat Silver seria com l’Eu-
ropa League i per sobre hi ha els
títols mundials, que són com la
Champions”, afegeix.

El de la Torrassa, que complirà
36 anys al desembre, encara té re-
corregut. “Gaudeixo molt amb
boxejant i només quan plegaré
quan deixi de fer-ho”, conclou.

Real vol tornar a guanyar un cinturó. Foto: Diego Valenzuela / GP

El ‘Chaca’ es juga el cinturó WBC
Silver contra el càntabre García

» El de la Torrassa diu que té “moltes ganes” que arribi el combat 
» La vetllada, ‘Todo o nada’, se celebrarà a Barcelona el 10 de juny 

La UD Gornal denuncia un
episodi racista a Esplugues

FUTBOL4Polèmica entre la UD
Gornal i l’Espluguenc. L’equip
del Gornal ha denunciat que, du-
rant el partit que van guanyar a
Esplugues el d’abril (1-3), un dels
seus jugadors, Paulino Ondo, va
rebre crits racistes per part d’al-
guns aficionats locals.

“Quan vaig marcar el primer
gol al minut 15 va començar tot”,
va explicar Ondo en una entre-
vista a Ràdio l’H. “Vaig rebre in-
sults bona part del partit i quan
vam marcar el tercer gol vaig ce-
lebrar-lo fent el gest del mico i l’àr-
bitre em va expulsar. Ja havíem
avisat l’àrbitre del que estava
passant, però no va fer res”, va afe-
gir Ondo, que va qualificar aquest

fet com el més greu que ha viscut
en la seva carrera.

Per la seva banda, els d’Es-
plugues, en un comunicat, asse-
guren que tenen diversos testi-
monis que no hi va haver crits ra-
cistes per part del públic i apun-
ten que l’àrbitre no ho va reflectir
a l’acta. El text acaba subratllant
la bona relació que tenen els clubs.

L’HOSPI SE LA JUGA
En el moment del tancament d’a-
questa edició de Línia l’H, l’Hos-
pi havia de jugar el partit de la 38a
jornada de Segona B contra el
Mestalla que podria fer que l’equip
perdés la categoria i que jugués l’e-
liminatòria de permanència.

BÀSQUET4L’aventura a LEB
Plata només ha durat un any. El
CB l’Hospitalet no ha pogut man-
tenir la categoria i el curs 2017-18
tornarà a disputar la lliga EBA.

La irregularitat i, sobretot, la
mala ratxa de sis derrotes entre les
jornades 24 i 29 van condemnar
l’equip, que va tancar la lliga amb
una victòria estèril pel que fa a la
classificació el passat dia 22 con-
tra l’Ávila (62-58). Els de Jorge
Tarragona han tancat la lliga en
tretzena posició amb 10 victòries

i 20 derrotes, però la salvació fi-
nalment l’ha marcat el Zamora,
que ha aconseguit guanyar un
partit més que el conjunt blanc.

El darrer partit de la lliga va
servir perquè l’afició i l’equip
pogués dir adéu a dos puntals de
l’equip: el capità Alex Reina, que
penja les botes, i Gabriel Díaz,
que deixa el club després de sis
anys vestit de blanc perquè la
seva feina l’obliga a marxar a viu-
re a Madrid.

El descens de l’Hospitalet a

EBA farà que el curs que ve tor-
ni a jugar-se el derbi contra l’A-
racena (els de Collblanc han aca-
bat cinquens al grup C-A, amb 13
victòries i 13 derrotes).

LA BASE, PROTAGONISTA
Amb el curs aparcat per part del
sènior, el protagonisme serà per
als equips de la base, com el ca-
det, que disputarà el campionat
d’Espanya a final de mes o del jú-
nior, que va acabar tercer en el
campionat de Catalunya.

Futbol americà | Les Pioners acaben la lliga en tercera posició
A les portes de la final. El primer equip femení de l’Hospitalet Pioners va tancar la lliga en

tercera posició, amb quatre victòries i quatre derrotes en la temporada regular. Tot i això, el
conjunt vermell va tancar el curs amb una victòria de prestigi a Terrassa contra les Reds

(12-31). Les vallesanes jugaran el partit pel títol contra les Rookies, el millor equip de la lliga.

El CB l’Hospitalet torna a EBA

El partit es va jugar al municipal Salt del Pi. Foto: CFAE
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AGENDA MENSUAL
DEL 18 AL 20 DE MAIG
Tot el dia Els fanàtics de la màgia i de l’il·lu-

sionisme tenen una cita obligada aquest mes
amb el festival TrèvoL’H, que ofereix espec-
tacles i cursos. / Centre Cultural Sant Josep.

DIMECRES 17 DE MAIG
18:00 L’Oficina Jove de L'Hospitalet ha prepa-

rat una sessió informativa per a tots els joves
que vulguin treballar en el món del lleure a
l’estranger. Cal inscripció prèvia. / Oficina Jove
d’Emancipació.

TOTS ELS DIJOUS
19:00 Atura't i respira és el nom d’aquestes ses-

sions de 30 minuts en les quals es convida to-
thom a respirar i relaxar-se, un espai perso-
nal per gaudir de l’”aquí i l’ara“. / Sala chill-
out Biblioteca de Bellvitge.

FINS AL 26 DE MAIG
Tot el dia Entrevies: Okupas en L’H és el nom de

l’exposició del Col·lectiu Sis Forats que mos-
tra els dos darrers anys de diferents col·lec-
tius okupes de la ciutat. / Biblioteca Central
Tecla Sala.

FINS AL 31 DE MAIG
Tot el diaAmaGATS és el nom d’una mostra iti-

nerant organitzada per l’Ajuntament i l’as-
sociació Progat que fa un apropament als gats
que viuen als carrers de la ciutat. / Casal Cí-
vic del Gornal.

DIJOUS 18 DE MAIG
18:00 Contes dibuixats és el nom d’aquesta ses-

sió de L’hora del conte en el qual els nens i les
nenes que participin podran veure com Subi
& Anna dibuixen el conte En Quimet i la
Martina. / Biblioteca Central Tecla Sala.

TOTS ELS DISSABTES
17:00 Un dissabte més, el Club d’Escacs Torre-

blanca organitza una sessió perquè petits i
grans aprenguin a dominar aquest joc de tau-
la mil·lenari. / Centre Cultural Sant Josep.

DIUMENGE 21 DE MAIG
11:00 La primavera és l’època per excel·lència

per a les proves atlètiques i el pròxim dia 21
se celebrarà la 22a edició de la Cursa Popu-
lar de Bellvitge.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Una de les edicions del Club de lectu-
ra infantil del mes que ve tindrà com
a protagonistes Mortadelo i Filemón.
/ Biblioteca Plaça Europa.

Mortadelo i Filemón seran
protagonistes del Club de lectura

Divendres 9 de juny a les 18:00

El periodista Dani Senabre serà a la ciu-
tat i compartirà amb els assistents la
seva experiència recent després de fer
el salt des de la ràdio a YouTube. / To-
rre Barrina.

Dani Senabre explica la seva
experiència com a ‘YouTuber’
Dimarts 16 de maig a les 19:30

Un llibre (Pink Floyd) i un concert a cà-
rrec de la banda Echoes of Pink Floyd
seran dos mostres d’un tribut a la ban-
da de Syd Barrett i Roger Waters. / Cen-
tre Cultural Collblanc-La Torrassa.

Un llibre i un concert
recordaran Pink Floyd 

Divendres 19 de maig a les 21:00

Partit de futbol corresponent a la 33a
jornada de Segona catalana entre la Uni
Bellvitge i l’Atlètic Sant Just. / Muni-
cipal de la Feixa Llarga.

La Unificación Bellvitge rep
la visita de l’Atlètic Sant Just
Diumenge 21 de maig a les 12:00
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